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Draga braćo i sestre!

Liturgija Riječi ove nedjelje nam predstavlja kao uzore vjere dvije udovice. Predstavlja nam ih
paralelno: jednu u Prvoj knjizi o kraljevima (17, 10-16), a drugu u Markovu Evanđelju (12, 41-44).
Obje te žene su vrlo siromašne i upravo u tome stanju pokazuju veliku vjeru u Boga. Prva se
pojavljuje u ciklusu izvješćâ o proroku Iliji. Ovaj je, u doba gladi, primio od Gospodina nalog da
pođe u blizinu Sidona, dakle izvan Izraela, u poganski kraj. Ondje je susreo tu udovicu i moli je da
pije vode i malo kruha. Žena odgovara da joj je ostala tek šaka brašna i malo ulja, ali, jer prorok
insistira i obećava joj da, ako ga bude poslušala, brašna i ulja joj neće ponestati, uslišala je
njegovu molbu i biva zato nagrađena. Druga udovica, ona iz Evanđelja, primijećena je od Isusa u
jeruzalemskom hramu, točnije kod riznice, gdje je narod davao milodare. Isus vidi da je ta žena
bacila u riznicu dva novčića; tada doziva apostole i tumači da je njezin prilog veći od priloga
bogataša, jer, dok su ovi davali od svoga suviška, udovica je dala "sve što je imala, sav svoj žitak"
(Mk 12, 44).
Iz te dvije biblijske epizode, tako mudro stavljene jedna kraj druge, može se izvući dragocjeni nauk
o vjeri. Stanje udovica, u starini, je predstavljalo stanje ozbiljne potrebe. Zbog toga su u Bibliji
udovice i siročad osobe za koje se Bog brine na poseban način: izgubili su zemaljsko uporište, ali
Bog ostaje njihov Zaručnik, njihov Roditelj. Ipak, Sveto pismo kaže kako stanje stvarne potrebe, u
ovom slučaju činjenica da je udovica, nije dovoljno: Bog traži uvijek naše slobodno prianjanje uz
vjeri, koje se izražava u ljubavi prema njemu i bližnjemu. Nitko nije tako siromašan da ne može
nešto darovati. Obje naše današnje udovice pokazuju svoju vjeru vršeći jedan čin ljubavi: jedna
prema proroku a druga svojim milodarom. Tako potvrđuju neraskidivo jedinstvo između vjere i
ljubavi, kao i između ljubavi prema Bogu i ljubavi prema bližnjemu, kao što nas je podsjetilo
Evanđelje prošle nedjelje. Papa Leon Veliki, čiji smo jučer slavili spomen, ovako je govorio: "Na

https://www.youtube.com/watch?v=WNoyOL8IfJo&amp;list=PLC9tK3J1RlaZGkT-qS3F021VSzUv-YuwO&amp;index=16&amp;ab_channel=TheVatican-Archive


vagi Božje pravde ne mjeri se količina darova, već težina srca. Udovica iz Evanđelja pohranila je u
riznicu dva novčića i njezin je dar veći od darova svih bogataša. Nijedna dobra gesta nije
besmislena pred Bogom, nijedno milosrđe ne ostaje bez ploda" (Sermo de jejunio dec. mens., 90,
3).
Djevica Marija je savršeni primjer onoga koji prinosi samoga sebe uzdajući se u Boga; s tom
vjerom ona je rekla Anđelu "Evo me" i prihvatila Gospodinovu volju. Neka Marija pomogne također
svakom od nas da, u ovoj Godini vjere, osnažimo povjerenje u Boga i njegovu Riječ.
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